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De afgelopen periode 
is er op enkele plaat
sen in het duin nogal 
wat grondverzet ge
weest. Het opval
lendst was wel het 
dichtschuiven van het 
grootste deel van het 
Van Limburg Stirum
kanaal in het begin 
van dit jaar. Dit grote 
projekt haalde zowel 
de plaatselijke kran-
ten als de landelijke pers. Het was de bedoel ing 
dat het oorspronkelijke landschap (van voor 
'1883) zoveel mogelijk benaderd werd. Het zand 
uit het kanaal lag er nog naast zodat het oors
pronkelijke relief weer enigszins terug is. Het as
faltpad naast het kanaal is verdwenen, de ingang 
aan de Langevelderslag blijft echter bestaan. Via 
enkele bestaande (o.a. Finleyweg) en nieuwe pa
den blijft er een noord - zuid verbinding. 
In de komende jaren zal door het wegvallen van 
de wateronttrekking het grondwater geleidelijk 
omhoog komen. Men verwacht dat er in de 
laagst gelegen duinpannen moerasjes en plasjes 
zul len ontstaan. Voor wie de zuidelijke AWD 
goed kent is het een leuke gelegenheid om deze 
veranderingen en die in de flora en fauna in de 
komende jaren te volgen. 
Helaas vond men het nodig om plaatselijk duin
bos te rooien op die plaatsen waar waarschijnlijk 
over enige tijd water komt te staan. Zo zijn er 
veel bomen en struiken afgezaagd in het Ver
brande vlak. Het op een natuurlijke wijze afster
ven van de vegetatie lijkt mij een veel betere 
gang van zaken. 

Een andere rigareuze verandering was het droog
vallen van het eerste infiltratiegebied in de eerste 
maanden van dit jaar. Door werkzaamheden aan 
de grote pijpleiding bij het pompstation Vogelen
zang werd er geen water in dit gebied direkt ten 
zuiden van Zandvoort aangevoerd. In april 
kwam het water weer maar de schade was al 
groot. Waterfauna en -flora was grotendeel ver
dwenen en dat vlak voor het broedseizoen. De 
vele padden en kikkers die hun eieren in apri l  
kwamen afzetten in de geulen kwamen in droog 
zand terecht. Kraaien en reigers hadden een lek
ker hapje. 
Een andere werkwijze had dit waarschijnlijk best 
kunnen voorkomen! 
Door het werk in enkele geulen bleek dat er vlak 
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onder de bodem een veenlaag aanwezig was. 
In de brokken veen zatten o.a. veel zoetwater
slakkenhuisjes uit duinmeren uit vroegere tijden. 
Plantenresten, zoals beukenootjes, wijzen op de 
aanwezigheid van bos hier (vele honderden jaren 
geleden). 
Het werk aan de Schapewei (noord van Panne
land) is klaar. De slootoevers zijn minder steil 
gemaakt en het afvloeiend duinwater wordt door 
stuwtjes vastgehouden. Door maaien hoopt men 
hier een soortenrijk binnenduingrasland te krij
gen. De aanleg van een duinrel ter plaatse van 
het Verlengde Oasterkanaal is uitgesteld. Waar
schijnlijk gaat dit na de zomer gebeuren. 

In het Jan Verweij Natuurcentrum in Noordwijk 
liggen de Nieuwsbrieven over het Natuuronder
zoek AWD ter inzage. Dit blaadje is voor dege
nen die onderzoek verrichten in de AWD. De 
onderwerpen die de laatste tijd ter spake kwa
men zijn o.a. pseudoschorpioenen, harkwespen, 
keverfauna van de afgevlakte oevers, grondwa
ter en natuurwaarden, waterhuishouding, de duin
vorm van de Brede wespenorchis, mossen (o.a 
de vondst van het zeldzame Buizerdmos in de 
Luchterduinen), padddestoelen, konijnentellin
gen, broedvogels, bosuil, Drentse heideschapen, 
jachtpalen, de aankoop van de Zuidduinen van 
Zandvoort en nog vele andere kleine mededelin
gen. 
Er bestaat ook nog een andere Nieuwsbrief 
AWD. Dat is het blad voor de kaarthouders van 
de waterleidingduinen. De mensen die een jaar
kaart voor het duin kopen kunnen dit informatie
blaadje gratis toegestuurd krijgen. Ook in dit blad 
staat allerlei informatie over planten, dieren, men
sen en werkzaamheden in het duin. Zo lezen we 
in het aprilnummer iets over de herintroductie 
van de steenuil. Uit het vogelasiel De Bonte Piet 
in Midswoud zijn 4 jonge Steenuilen gebracht. 
Binnenkort zullen deze in het duin worden losge
laten. Men hoopt dat deze dieren in de AWD blij
ven en tot broeden zullen komen. Als u dus 
binnenkort Steenuilen in het duin hoort dan weet 
u hoe dat komt. 
Met de schapen in het zuidoostelijk deel van het 
terrein gaat het goed. Dit jaar wordt het streefge
tal van ongeveer '150 bereikt. Ze zullen er voor 
moeten zorgen dat de heide weer goed terug
keert op het nu vergraste Heitje. 

Op '1 november '1994 is het rapport "Landschaps
kartering van de Amsterdamse Waterleidingdui
nen" opgesteld door duinoecologe Ir. A Ehren
burg verschenen. Dit rapport is voor f25,- te 
koop bij het bezoekerscentrum (ingang Oase). 




